
Saulkalnieši sūdzas par 
“Saulkalnes-S”darbību

1.-2. Ipp.

P/U Valgums “kultūras slānī” - 
caurtekas atrod vecas riepas un 
dē|us

2. Ipp.

Aicinājums ziedot Ikšķiles 
baznīcas atjaunošanai

3. l pp.

SALASPILS PILSĒTAS AR LAUKU TERITORIJU DOMES IZDEVUMS
cena 10 santīmu

domes ziņas
Protokols Nr. 32

(Turpinājums no iepriekšējā SV numura)
#4

Par akciju sabiedrības ‘‘Sauriešu būvmateriāli” tehniskā
projekta saskaņošanu.

Par šo jautājum u ziņo a/s Sauriešu būvmateriāli pārstāvis. 
Būvvaldes atzinums tiek pieņemts zināšanai.

#5
Par būvprojektēšanas atļauju izsniegšanu.

Atklāti balsojot ar 11 balsīm “par”, “pret” 
1. Atļaut SIA Cauna un dēls saņemt būvprojektēšanas atļauju inventāra

novietnes un šķūņa celtniecībai Salaspils pilsētā Insitūta ielā 4.
2. Atļaut SIA Cauna un dēls saņemt būvprojektēšanas atļauju ēkas 

rekonstrukcijai divu dzīvokļu izbūvei Salaspils pilsētā Institūta ielā 4.
3. Atļaut Elvīrai Lavrinovičai saņemt būvprojektēšanas atļauju 

dzīvojamās mājas rekonstrukcijai Salaspilī, Līvzemes ielā 15/3-5.
4. Atļaut Helmutam Vasilim saņemt būvprojektēšanas atļauju 

noliktavas celtniecībai Salaspils pilsētā Zvanu ielā 12.
5. Atļaut uzsākt izstrādāt SIA Saulkalne-S projektēšanas un re

konstrukcijas projektu dolomīta miltu, kā arī kvarca un dolomīta smilšu 
ražošanas tehnoloģijas līnijai, ievērojot Salaspils pašvaldības būvvaldes 
norādījumus.

6. Atļaut uzsākt Sandrai Vamzei un Jēkabam Putniņam rekons
trukcijas darbu projektēšanu veikalam Maskavas ielā 9b.

(Turpinājums nākošajā SV numurā!)

Salaspils siltums ziņo

Visus siltumenerģijas patērētājus, kuri nepilda savas saistības par 
patērēto siltumenerģijas apmaksu, saskaņā ar “Siltumenerģijas piegādes 
un lietošanas noteikumiem” nr. 41 no 28. 02. 95. brīdinām, ka 
siltumenerģijas piegāde nākmajā apkures sezonā tiks nodrošināta tikai 
veicot priekšapmaksu vidējā mēneša maksājuma apmērā.

PU Salaspils Siltums paziņo, ka 23. augustā tiks uzsākta hidrauliskā 
pārbaude pilsētas siltumtīkliem. Abonentiem un ēku īpašniekiem 
jāatslēdz iekšējās sistēmas no siltumtīkliem.

Avārijas gadījumā ziņot pa tālr.: 40414, 44918, 40001.

festivāls

Doles kamermūzikas 
festivāls sākas cerīgi

#  Rīgas stīgu kvartets Daugavas muzejā muzicēs arī šosvētdien

Pagājušajā svētdienā, 8. augustā, pie Daugavas muzeja muzicēja Rīgas stīgu kvartets un solists 
Ģirts Pāže (klarnete), atskaņojot Mocarta un Brāmsa skaņadarbus. Ar šo koncertu aizsākās Doles 
kamermūzikas festivāls, kurš turpināsies arī nākamajās divās svētdienās - 15. un 22. augustā.

( Turpinājumu, lūdzu, lasiet 3. lpp.!)

S a u lk a ln ie š i sū d za s  par  
" Saulkalnes-S"  ražotnes darbību

Šī gada maijā ar 101 Saul
kalnes iedzīvotāja parakstu Vides 
aizsardzības un reģionālās attīs
tības ministrijai. Labklājības mi
nistrijai un Salaspils domei tika 
nosūtīta vēstule, kurā iedzīvotāji 
lūdz atrisināt sasāpējušu jautāju
mu par firmai Saulkalne-S pie
derošo celtniecības kaļķu ražotni, 
kurā nav iekārtotas gaisa attīrī
šanas iekārtas ne kaitīgajām gā
zēm, ne putekļiem. Nav uzstādītas 
iekārtas arī trokšņu uņ vibrāciju 
slāpēšanai, šis iecirknis strādājot 
arī naktīs un brīvdienās. “Visi šīs 
rūpnīcas izmeši kopumā nosedz 
plašu teritoriju lielā attālumā, tā 
radot lielu piesārņojumu. Putekļi 
un gāzes rada elpošanas traucē
jumus. Iedzīvotāji bieži slimo. 
Smalki dispersie putekļi nonāk 
dzīvokļos, mājās, dārzos /../ Vis
apkārt valda piesārņojums. Agre

gātu darbs kā dienā, tā naktī rada 
lielu troksni, kas izplatās pa visu 
apdzīvoto vietu un tas kopumā 
rada neciešamus dzīves apstākļus 
iedzīvotājiem,” minēts vēstulē.

S au lkalnes ied zīvo tā ju  
prasības

Ekoloģiskās situācijas uzlabo
šanai saulkalnieši minētajām ie
stādēm pieprasīja:

- “izveidot ekspertu komisiju, 
kura izvērtēs šīs rūpnīcas tehno
loģisko iekārtu darbu un to atbil
stību mūsdienu prasībām vides un 
veselības aizsardzības jomā;

- kaļķu ražošanas iecirknī uz
stādīt gaisa attīrīšanas iekārtas, lai 
līdz minimumam samazinātu iz
mešu daudzumu;

- slēgt vai pārvest uz citu vie
tu dolomīta miltu ražošanas iecir
kni, kas neatbilst vides un veselī

bas aizsardzības prasībām un pie
sārņo apdzīvoto vietu ar putek
ļiem, kaitīgām gāzēm un rada 
troksni;

- aprēķināt un piedzīt no SIA 
Saulkalne-S zaudējumus, kas ra
dīti apkārtējai videi un iedzīvotā
jiem;

- novirzīt rūpnīcas nomaksā
to naudu dažādu nodokļu veidā 
valsts budžetam (peļņas nodokli, 
dabas resursu nodokli, nodokli 
par izmešiem) dažādu mērķprog
rammu realizēšanai tieši Saulkal
nes apdzīvotās teritorijas vides at
tīrīšanai, sakārtošanai un atvese
ļošanai” /../.

Putekļu  koncentrācija  67 
reizes pārsniedz pieļaujamo

Lielrīgas reģionālā vides pār
valde 21.05.1999. vēstulē Nr. 1-4/ 
886 informēja, ka “ /../ š.g. 7.

maijā veiktajos mērījumos iegū
tie analīžu rezultāti rāda, ka putek
ļu koncentrācija 67 reizes pār
sniedz maksimāli pieļaujamo iz
mešu (MPI) projektā saskaņoto 
maksimāli pieļaujamo koncentrā
ciju. Saistībā ar ievērojamiem 
maksimāli pieļaujamo koncentrā
ciju (MPK) pārsniegumiem gaisā 
un likuma “Par uzņēmumu, iestā
žu un organizāciju darbības aptu
rēšanas kārtību” l.un 4. pantu, 
Lielrīgas Reģionālās Vides pār
valdes (LRVP) direktors 30.05. 
1999. rakstiski brīdināja SIA 
Saulkalne-S prezidentu J. Seili par 
dolomīta ražošanas iecirkņa slēg
šanu, ja  līdz 30.10.1999. netiks 
veikti pasākumi, kas nodrošinātu 
normatīvos apstiprināto izmešu 
koncentrācijas pakāpi.

Uzņēmuma darbību uzreiz ap
turēt LRVP nav tiesību, jo tā nav 
saņēmusi Valsts sanitārās inspek
cijas slēdzienu, ka SIA Saulkal
ne-S izmeši apdraud iedzīvotāju

vides problēmas
veselību un dzīvību.”

Dome izveido komisiju
1999. gada 16. jūnija Salas

pils pilsētas domes sēdē (proto
kols Nr. 31) tika izveidota komi
sija, kas izvērtētu SIA Saulkalne-S 
radīto piesārņojumu. Komisiju 
ievēlēja šādā sastāvā: Juris Put
niņš, Ivonna Galsone, Vanda Bār- 
tule, Valdis Circenis, Aldis Ara- 
ids, Ojārs Auziņš, Jānis Ligers. 
Komisijas priekšsēdētājs - J. Li
gers.

Komisijas loceklis A. Araids, 
pēc LR Uzņēmumu reģistrā iegū
tās informācijas, kas norāda to, ka 
08.06.1995. gadā reģistrētās SIA 
“Saulkalne-S” līdzīpašnieks ir Jē
kabs Putniņš, J. Putniņa dēls, pie
prasīja, lai domes priekšsēdētājs 
atsakās no darba komisijā. Nāka
majā domes sēdē, kas notika 21. 
jūlijā (protokols nr. 32, p. 1.1.) do
mes priekšsēdētājs J. Putniņš 
lūdza viņu atbrīvot no darba ko-

(Turpinājums 2. lpp.)
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vides problēmas

S a u lk a ln ie š i  sū d za s  par  
" Saulkalnes-S'' ražotnes darbību

#  Saulkalnes-S -radīto putekļu koncentrācija 67 reizes pārsniedz pieļaujamo

(Turpinājums. Sākums 1. lpp.)

misija sakara ar to, ka iespējams 
interešu konflikts.

K om isija konstatē neliku
mīgu būvniecību

Salaspils domes izveidotās 
komisijas priekšsēdētājs Jānis 
Ligers, iepazīstoties ar SIA Saul
kalnes pievienotajiem dokumen
tiem un Valsts būvinspekcijas
14.07.1999. sastādīto aktu seci
nāja, ka SIA teritorijā ir veikta ne
likumīga būvniecība un eksplu
atācijā nodots ražošanas iecirknis, 
tā nodarot ievērojamu kaitējumu 
apkārtējai videi un iedzīvotājiem.
26.07.1999. vēstulē Lielrīgas Re
ģionālās Vides pārvaldes direk
toram R. Vējonim komisija lūdz 
slēgt nelikumīgi darbojošos dolo
mīta miltu ražošanas iecirkni.

Kā pastāstīja deputāts Jānis 
Ligers, komisija atklāja, ka LRVP 
noteikumus par izmešiem, filtru 
uzstādīšanu un citus vides aizsar
dzības pasākumus piemēroja fir
mai kā likumīgai ražotnei, jo ne
bija pievērsusi uzmanību tam, ka 
dolomīta miltu ražotne strādā ne
likumīgi.

Komisija konstatēja, ka saska
ņā ar pastāvošo likumdošanu 
(Būvniecības likuma VII nodaļas 
30. panta ceturtā daļa, apstipr. Rī
gā, 1997. gada 11. martā), par ne
likumīgās ražotnes darbību ir at
bildīga Salaspils dome un tās 
struktūrvienības (toreizējā celt
niecības inspekcija). Vēl komisija 
konstatēja, ka dolomīta miltu ra
žošanas iekārta paredzēta kā por
tatīva iekārta, kura izmantojama 
pārsvarā izejvielu iegūšanas vietā 
nevis apdzīvotā vietā.

Slēgt vai neslēgt - tāds ir 
jautājums

Š.g. 2. augusta komisijas sēdē 
klātesošās ieinteresētās puses 
izteica savus viedokļus par to, ko 
darīt esošajā situācijā. Domes un 
Saulkalnes iedzīvotāju izveidotās 
komisijas vadītājs J. Ligers izteica 
šādus priekšlikumus:

- SIA Saulkalne-S vadībai ap
turēt ražotni, ar rūpnīcas speciālis
tiem izvērtēt savas iespējas, lai 
kaitējumu apkārtējai videi sama
zinātu līdz minimumam un tikai 
tad atjaunot darbību;

- tikties ar Saulkalnes iedzī
votājiem, informēt iedzīvotājus 
par plānotajiem pasākumiem un 
tikai tad, ja iedzīvotāji piekrīt, tur
pināt ražotnes darbību;

- nekavējoties izstrādāt liku
mā paredzēto un pirms darbības 
uzsākšanas laikus neizstrādāto 
projektu darbībai, kas uzsākta 
1996. gadā un saskaņot to ar vi
sām likumā paredzētajām iestā
dēm: tehnoloģiskās iekārtas pār
baudes protokoli un pārbaudes 
akts (speciālu komisiju), Rīgas 
rajona Valsts Ugunsdzēsības un 
Glābšanas dienesta brigādi, Rīgas 
pilsētas Vides veselības centru, 
Lielrīgas Reģionālo Vides pār
valdi, Rīgas Reģionālo Valsts dar
ba inspekciju un nodot dolomīta 
miltu ražošanas iecirkni atbilstoši 
likumiem.

Kā uz notiek ošo  reaģē  
rūpnīcas vadība?

21.jū lija  domes sēdē SIA 
Saulkalne -S iesniedza domei lū
gumu atļaut uzsākt (!) izstrādāt re
konstrukcijas projektu dolomīta 
miltu, kā arī kvarca un dolomīta 
smilšu ražošanas tehnoloģijas lī
nijai. 2. augusta komisijas sēdē 
firmas prezidents Juris Seilis ie
sniedza ekoloģiskās situācijas uz
labošanas pasākumu plānu, kas 
paredz:

- divkontūru dūmu sūcēja DP 
10 uzstādīšanu ciklonu darbības 
uzlabošanai (15.06.1999);

- līguma noslēgšana ar firmu 
Machinery LTD par Amomatic 
putekļu filtra piegādi (17.06. 
1999);’

- filtra uzstādīšana dolomīta 
miltu iecirknī (līdz 18.09.1999);

- filtra noregulēšana un nodo
šana ekspluatācijā (tai skaitā 
LRVP mērījumu veikšana) (līdz 
28.09.1999);

- priekšlikumu izstrāde dolo
mīta miltu iekārtas radītā trokšņa 
līmeņa samazināšanai (līdz 02.08. 
1999);

- projekta izstrāde par trok
šņu līmeņa samazināšanu dolo
mīta miltu iecirknī (līdz 27.08. 
1999);

- trokšņu samazināšanas pro- 
jekta realizācija un atkārtota 
trokšņu līmeņa pārbaude (līdz

30.11.1999);
- dolomīta miltu un dolomīta 

smilšu ražošanas iecirkņu tehnis- 
kā projekta izstrāde un saskaņo
šana (līdz 17.09.1999);

- uzņēmuma teritorijas laistī
šana, lai samazinātu putekļu pa
celšanos no ceļiem un laukumiem 
(regulāri);

- galveno transporta kustības 
vietu asfaltēšana uzņēmuma 
teritorijā (līdz 01.06.2000);

- kaļķu un dolomītu iecirkņa 
izmešu avotu pārbaude (augusts, 
septembris);

- jauna MPI projekta izstrāde 
(līdz 01.01.2000).

Īslaicīga ražotnes apturē
šana ir tās bankrots, uzskata 
firmas vadība.

Vairāki komisijas locekļi, tai 
skaitā Saulkalnes iedzīvotāju pār
stāve Ivonna Galsone lūdza rūpnī
cas vadību noregulēt rūpnīcas 
darbību tā, lai tā nestrādātu naktīs, 
tad, kad valdošie vēji pūš ciemata 
virzienā, kā arī brīvdienās. J. Sei
lis iespēju robežās solījās pildīt šīs 
prasības, taču viņa viedoklis bija, 
ka īslaicīga rūpnīcas apturēšana 
praktiski nozīmē tās bankrotu, 
klientu zaudēšanu un to, ka bez 
darba paliktu ap 100 cilvēku.

Deputāts Valdis Circenis iztei
ca domu, ka komisija savas iespē
jas ir izsmēlusi, un tagad jāseko 
rūpnīcas vadības iesniegtajam 
pasākumu plānam un šī problēma 
jārisina pašvaldībai. Arī LRVP 
Rīgas rajona daļas vadītāja S. 
Krivmane uzskata, ka par būvēm 
tās teritorijā atbild pašvaldība, jo 
tikai tā var dot atļauju ražotnei. 
Viņa arī teica, ka ņemot vērā, ka 
filtri prasa kapitālieguldījumus, šo 
jautājumu nevar sakārtot pāris 
nedēļās. Bet tā kā uzņēmumam ir 
līdzekli tad termiņš darbības sa- 
kārtošanai noteikts līdz 30.10.20. 
1999. Ja pašvaldība un Būvin
spekcija zināja šo situāciju, kāpēc 
neslēdza ražotni pirms diviem ga
diem? Šobrīd S. Krivmane uz
skata, ka prātīgāk būtu, ja rūpnīca 
ievērotu pasākumu plānu un 
iecirkni sakārtotu.

Kā komisija rīkosies tālāk?
Deputāts Jānis Ligers nolēmis 

iesniegt nākamajā domes sēdē, 
kas notiks 18. augustā, lēmuma

projektu ar priekšlikumu domei - 
pieņemt lēmumu par rūpnīcas dar
ba apturēšanu līdz brīdim, kad re
āli tiks sakārtota ražotnes darbība 
atbilstoši Būvniecības likuma VII 
nodaļas 30. panta ceturtai daļai: 
“Ja būvniecība notiek bez noteiktā 
kārtībā akceptēta būvprojekta vai 
būvatļaujas vai neatbilst būvpro
jektam, būvinspektors uzdod ne
kavējoties pārtraukt būvdarbus, 
līdz attiecīgā pašvaldība pieņem 
lēmumu par būves vai tās daļas no
jaukšanu Vispārīgajos būvnotei- 
kumos noteiktajā kārtībā vai par 
iespēju turpināt būvniecību” (ap
stipr. R. 1887.g. 11.martā), (no 
Būvvaldes 26.07.1999. gada lē
muma nr. 8).

Komisijas vadītājs J. Ligers 
sacīja arī, ka par šo lēmumu prasīs 
personālo balsojumu, lai iedzīvo

tāji zinātu katra Salaspils pilsētas 
domes deputāta uzskatu par šo 
jautājumu. Salaspils pašvaldība 
atrbdas neapskaužamā situācijā, 
jo katrai pusei ir sava taisnība un 
pašvaldībai gan teorētiski, gan 
praktiski nākas respektēt un at
balstīt abas: divi tūkstoši Saul
kalnes iedzīvotāju, kuru veselība 
ir apdraudēta un veiksmīgs ra
žotājs, kurš attīsta tautsaim 
niecību, maksā nodokļus un 
sponsorē dažādus pasākumus. 
Gaidīsim Salaspils domes 18. au
gusta lēmumu. Zināms tikai tas, - 
ja problēma netiks atrisināta ”uz 
vietas”, Saulkalnes iedzīvotāji 
apsver arī iespēju vērsties tiesā. 
Par to SV informēja saulkalniešu 
pārstāvis Aldis Araids.

Inga REČA

banku ziņas

Rīgas Komercbanka 
drīz atsāks darbību

Rīgas Komercbankas sanācija 
un rekapitalizācijas process tuvo
jas veiksmīgam noslēgumam.

Piesaistīts pietiekams kapitāla 
apjoms, lai izpildītu Latvijas Ban
kas noteikto pašu kapitāla mini
mumu 6,3 miljonu latu apmērā.

Latvijas valdība ir piekritusi ie
guldīt Rīgas Komercbankas sanā
cijā 1 miljonu latu.

Tiek gatavoti juridiskie doku
menti bankas maksātnespējas pro
cesa pārtraukšanai, kas nākamās 
nedēļas sākumā tiks iesniegti tiesā.

Rīgas Komercbanka veic pē
dējos sagatavošanās darbus ban
kas darbības atjaunošanai, kas va
rētu notikt apmēram pēc divām ne
dēļām.

11. augustā ikmēneša Latvijas 
bankas preses konferencē Ilmārs 
Rimševics pastāstīja, ka pilnvērtī
gas RKB darbības nodrošināšanai

salīdzinoši drīz tiks atcelti arī visi 
ierobežojumi, jo līdz ar bankas 
kapitāla atjaunošanu LB nebūs 
pamata bažām par RKB tālāko 
pastāvēšanu. 

Bankā notiek darbs, lai pēc 
pozitīva tiesas lēmuma pieņem
šanas iespējami īsā laikā varētu 
atsākt finansu pakalpojum u 
sniegšanu saviem klientiem. Par 
visiem jaunumiem darbības at
jaunošanā informēsim ar mediju 
s t arpniecību, kā arī gaidām 
klientus personiski Rīgas Ko
mercbankas Salaspils filiālē Rī
gas ielā 30, tālr. 43701,43702,, 
43703, 43704.

Valdis JALINSKIS, RKB 
sabiedrisko attiecību 

nodaļas vadītājs

fotofakts

#  Kultūras slāni, kurā ietilpa riepas, dēļi u.c. atkritumi, jūnija un jūlija 
laikā no meloriācijas caurtekām atraka P/U Valgums vīri. Cerams, ka, 
pirms tiks izstrādāts un ieviests jauns pilsētas meloriācijas sistēmas 
projekts, arī pēc šīs tīrīšanas ikpavasara plūdi Salaspilī samazināsies.



festivāls

Doles kamermūzikas festivāls sākas cerīgi
(Turpinājums.

K o n c e r t s  g ū s t  a ts a u c īb u
Neraugoties uz samērā mazo 

reklāmu gan vietējā, gan repub
likas presē, koncertu apmeklēja 
apmēram 200 cilvēku. “Kad sā
ka no mūziķu bikšu apakšām 
nest prom krēslus, sapratu, ka 
būs lab i,” par sam ērā kuplo 
klausītāju skaitu priecājās Uldis 
Spūdžs - Rīgas stīgu kvarteta 
pirmā vijole, Ulda Spūdža mū
zikas aģentūras dibinātājs un 
Doles kamermūzikas festivāla 
iniciators.

“Vēlme Dolē rīkot koncertus 
muzejam bija jau agrāk, taču šo
vasar saņēmām piedāvājumu no 
Ulda Sprūdža mūzikas aģen
tūras organizēt tieši kamermūzi
kas festivālu. Varbūt varējām at
likt uz nākamo vasaru un sagata
voties kārtīgāk - ar sponsoriem 
un atbalstītājiem, tomēr nolē
mām izmēģināt jau šovasar. Ce
ram, ka šis izmēģinājuma festi
vāls izdosies un varēsim Doles 
kamermūzikas festivālu izvei
dot par tradīciju. Vēl jo vairāk 
tāpēc, ka Latvijā šī niša ir brīva
- valstī nenotiek kamermūzikas 
festivāli un vasaras koncertu
cikli. Bet Dolē tas viss varētu 
būt,” tā Daugavas muzeja speci
āliste Gundega Dreiblate.

P a ts  la b ā k a is  fe s t iv ā lā
Festivāla dalībnieki būs da

žādi, bet Uldis Sprūdžs solīja, ka 
aicinās m āksliniekus gan no 
Latvijas, gan kaimiņvalstīm, bet
- tikai augstākās kvalitātes iz
pildītājmāksliniekus un šeit ska
nēs tikai augstākās kvalitātes 
mūzikas izpildījums. Šīs vasaras 
koncertos muzicēs galvenokārt 
Rīgas stīgu kvartets un Latvijas 
solisti. Zīmīgi, ka pirmā koncer
ta solists bija slavenais klarne-

aicinājums

Sākums 1. lpp.)

tists Ģirts Pāže, kurš jau 30 ga
dus dzīvo tepat, Daugavas mu
zejam kaimiņos. “Ideja, ka šeit

 varētu m uzicēt, man bija jau  
krietni sen, bet esmu priecīgs, ka 
kolēģis Uldis Sprūdžs aizstei
dzās man priekšā un to realizēja. 
Pārsteidzoši, bet pie Daugavas 
muzeja ir ļoti laba akustika un 
arī m ākslinieciskā aura. Bija 
negaidīti daudz publikas, pietrū
ka pat sēdvietu. Kādreiz esmu 
spēlējis Daugavas svētkos, bet 
nopietna spēlēšana šeit šosvēt
dien bija pirmoreiz,” savās do
m ās dalījās do lēn ie tis  Ģ irts 
Pāže.

V a i  D o l e s  s a la  p i e d z ī v o s  a t 
d z im š a n u ?

Iespējam s, jo  līdzās salas 
pašvērtībai, tās vēsturiskajai un 
kultūrvēsturiskajai nozīmei, tās 
vārds arvien biežāk izskan valsts 
mērogā. Šeit iecerēti vairāki lieli 
projekti, liela loma šeit ir un būs 
tai laimīgajai sakritībai, ka no 
Doles cēlusies arī  tagadējā valsts 
prezidente Vaira Vīķe-Freiberga.

Bet kāpēc par kamermūzikas 
festivāla  norises vietu Uldis 
Sprūdžs ir izvēlējies tieši Doles 
salu? “Man ar Doli saistās bēr
nības atmiņas, jo bērnībā šeit tu
vumā dzīvoju - tur, kur tagad pār 
D augavu uzcelts Rīgas HES 
dambis,-jaunībā braucu šurp ar 
motorlaivu. Man ļoti patika Do
les vide. Pagājušajā vasarā uz 
še jien i atnācu  no R īgas ar 
kājām. Man ļoti patīk tas, ka Do
lē, no vienas puses, barona ie
tekmē, jūtam a Eiropas kultūra 
gan ēku, gan parka arhitektūrā, 
bet no otras puses - tik latviskais 
mežs ar korintēm un vislielāka
jām savvaļas zemenēm Latvijā,“ 
sacīja Uldis Sprūdžs.

#  Vijolnieks Uldis Sprūdžs un Daugavas muzeja direktore Daina Lasmane atklāj Doles kamermūzikas festivālu

V a i t i k p a t  p o p u lā r s  k ā  S ig u ld a s  
O p e r m ū z i k a s  s v ē tk i?

U. Sprūdžs arī pastāstīja, ka 
pats piedalījies vairāk nekā 70 
šāda veida vasaras kam erm ū
zikas festivālos visā pasaulē. 
Vācijā, piemēram, gandrīz katrā 
pilī notiek pa m ūzikas festi
vālam. Kāpēc lai tā nebūtu arī 
Latvijā? “Protams, ar Rīgā no
tiekošiem pasākumiem nepie
tiek, tāpēc tik lielu piekrišanu 
ieguvuši dažādi reģionāli fes
tivāli - gan Siguldas Opermū
zikas svētki, gan Bauskas senās 
mūzikas festivāls,” sacīja U. 
Sprūdžs. Uz SV jautājumu, vai 
viņā ir tik daudz ambiciozitātes, 
lai Dolē rīkotu līdzīga mēroga 
pasākumu, mākslinieks atbild: 
“Tas nevar izveidoties līdzīga 
mēroga, jo kamermūzikai nekad

Atjaunosim pirmo mūra 
baznīcu !

Pateicoties Ikšķiles Romas 
katoļu draudzes locekļu iniciatīvai 
un Ikšķiles luterāņu draudzes at
balstam, tiek risināts jautājums 
par Latvijā pirmās kristietības 
svētvietas sakārtošanu. Projektu 
akceptējusi garīgā vadība un pie
ņēmušas attiecīgās valsts institū
cijas. Plānots uzstādīt lielu krustu 
(10 m augstumā), altāri no vienga
balaina akmens, nobruģēt altāra 
un dievkalpojuma laukumu, uz
stādīt Bīskapa (Svētā Meinarda) 
2 m augstu statuju un veikt Bīs

kapa Meinarda baznīcas - pirmās 
mūra celtnes Latvijā - drupu kon
servācijas darbus.

Norādīto darbu veikšana sais
tīta ar finansiāliem izdevumiem. 
Tāpēc šīs svētvietas plānotajai sa
kārtošanai lūdzam finansiālu at
balstu gan no tautiešiem Latvijā, 
gan ārzemēs: katoļu un luterāņu 
garīdzniekiem un viņu draudžu ti
cīgajiem, kā arī no jebkura intere
senta.

Iespējams izmantot Ogres Ro
mas katoļu draudzes bankas kon

tu: Nr. 33-300700707, a/s “Latvi
jas Unibanka” Ogres filiālē, kods 
310101900, Zvaigžņu ielā 4, Og
rē, Latvija 5001, ar norādi - Ikšķi
les Bīskapa Svētā Meinarda svēt
vietas sakārtošanai.

Ar cieņu - Ikšķiles Romas 
katoļu draudzes prāvests 
Konstantīns BOJĀRS un 

Ikšķiles evaņģēliski 
luteriskās draudzes 

mācītājs Kārlis ŽOLS

joki mazi

Steidzīgajiem un izklaidīgajiem
Saīsināta labā toņa enciklo- 

pēdija

Cimdu pirms sasveicināšanās 
ieteicams novilkt. To var nedarīt 
vienīgi sievietes, polārpētnieki un 
cilvēki ar netīrām rokām. Nestei
dzieties sniegt roku pirmais: var
būt viņš ir vecāks par tevi!

Čukstēt sabiedrībā nav pie

klājīgi. Šim nolūkam labāk noder 
mēnesnīca un soliņš parkā.

Deguns - orgāns, kas nav do
māts skaļai izrīcībai. Un bāšanai 
citu darīšanās vēl mazāk.

Grāmatas, kā no b ib lio 
tēkām, tā no paziņām ņemtās, lai
ku pa laikam der atdot vai vismaz 
apmainīt pret jaunām. Ja jūs esat

sabiedrisks cilvēks, jūsu grāmatu 
plaukts jau tā būs pārpildīts ar 
tām. Par pirkstu nospiedumiem, 
tauku un kafijas traipiem tajās 
daudz neuztraucieties: tie tikai 
liecinās, ka jūs lietojiet ne tikai ga
rīgo barību vien.

(No 70. gadu preses. 
Turpmāk vēl.)

nebūs tādas popularitātes un tik 
daudz klausītāju kā opermūzi- 
kai. Ambīciju man pietiek un, ja 
viss izdosies, tad nākamgad vie
nu otru skanīgu balsi no Operas 
paaicināšu uz Doli. Iespējams, 
ka tad koncertus apm eklēs 
vairāk cilvēku. Kaut gan mans 
mērķis nav milzīgs klausītāju 
pieplūdums.”

K o  d z ir d ē s  k la u s ītā ji
Jautāts par turpmāko prog

rammu, Uldis Sprūdžs pastāstī
ja, ka 15. augusta koncerts būs 
mazliet eksperimentāls, jo pir
moreiz brīvā dabā Rīgas stīgu 
kvartets spēlēs Pētera Vaska 
skaņdarbu Vasaras dziedājumi. 
“Interesanti kā publika to pie-

Iet pa pilsētu divi studenti - 
izbadējušies kā vilki...

Skatās - piektā stāva balkonā 
karājās tīkliņš ar desu.

Viens, ilgi nedomājot, rāpjas 
augšā.

ņems, kaut gan īstu baiļu man 
nav. Ja šo skaņdarbu uzreiz pie
ņem jebkur Eiropā, Japānā, Tan- 
zānijā, veikalos redzami kom
paktdiski, kur, piemēram, Mai- 
ami stīgu kvartets ieskaņojis šo 
skaņdarbu, tad kāpēc gan lai ne
pieņemtu šeit, Latvijā?”, domā 
vijolnieks. 22. augusta koncertā 
tiks atskaņots Arnolda Šēnber- 
ga 4, kas ir jaunības laika
skaņdarbs, kura pamatā ir po
ēma par vīrieti un sievieti.

Vēl tikai jāpiebilst, ka kon
certu sākums ir pīkst. 15:00, au
tobuss no Salaspils (pa parasto 
maršrutu) attiet 14:25, bet Rīgā 
no Katedrāles - pīkst. 14:00. 
Darbosies arī kafejnīca.
m

Inga REČA

anitas jociņi
Otrs paliek lejā... Pēkšņi 

pienāk milicis:
“Ko tad jūs te dariet???” 
“Izkarinām  Jaunā gada 

dāvanas.”
“Kādam Jaunajam gadam??? 

Līdz tam taču vēl trīs mēneši!!!” 
“Vasja, dzirdi? Mēs visu esam 

sajaukuši!
Ņem nost dāvanas un ejam 

mājās!”

konkurss!

Grāmatnīca “Hercogs” un laikraksts “Salaspils Vēstis” rīko loteriju

“Brīvdienas beigušās. Karlsons lido uz skolu!”

Galvenā balva - skrituļslidas. 
Citas balvas - 3 skolas somas un 
krāsaina grāmata 
“Aizraujoši projekti brīvā dabā''

Grāmatnīcā Hercogs iegādājieties grāmatas un kancelejas preces 
Ls 5 vērtībā un čekus iemetiet loterijas kastē, kas atrodas grāmatnīcā!

Laimīgo čeku īpašniekus noteiks pats Karlsons 31. augustā plkst. 
17:00 pie Salaspils grāmatnīcas Maskavas ielā 1.

Grāmatnīca strādā arī svētdienās no 10 līdz 14.

- Dakter, es pie jum s ar 
aknām...

- Dodiet tik šurp, ielikšu 
ledusskapī!

(Turpinājums. Sākums 1. lpp.)



Ja Jums ir vajadzīga:
□  pašvaldības policijas;
□  ugunsdzēsēju:
□  ūdensvada un kanalizācijas:
□  ātrā medicīniskā un cita veida palīdzība 

ekstremālos gadījumos,

zvaniet; 40001 vai 40003

K R I M I N Ā L Z I Ņ AS
P A G Ā J U Š A J Ā N E D Ē Ļ Ā

24. jūlijā laika posmā no pīkst. 
10:20 līdz 11:30 pie degvielas uz
pildes stacijas Lukoil no neapsar
gātas stāvvietas tika nozagta a/m 
ISUZU RODEO gaiši pelēkā krā
sā.

5. augustā ap pīkst. 02:00 Rīgas 2. 
slimnīcā tika ievietots Anatolijs A. 
ar sākotnējo diagnozi: labās pu
ses devītās ribas lūzums, alko
hola reibums.

5. augustā pīkst. 14:35 Ziemeļu 
ielā 10 tika aizturēts Valērijs J., 
kurš alkohola reibumā mēģinājis 
atslēgt sveša dzīvokļa durvis.

Dāmu un kungu frizētava 
Veronika no 16. augusta 
atrodas Salaspilī, Skolas 
ielā 10,5. stāvā, 27. kab.

Piedāvājam: izveidot 
frizūras, manikīru, 

pedikīru, vaksāciju, uzacu 
un skropstu krāsošanu. 
Gaidām jūs katru dienu! 

Tālr. 47377.

8. augustā pīkst. 6:45 pie kafej
nīcas Jugliņa tikai aizturēti Igors 
Z. un Jurijs Š., kuri mēģinājuši ie
lauzties slēgtajā kafejnīcā, iz
braukādami zālāju un nolauzdami 
kociņus.

11. augustā pīkst. 01:50 tika aiz
turēti Aleksejs J. un Oļegs R., ku
ri, iemetot ar akmeni, izsituši loga 
stiklu Miera ielā 22.

Pēc Salaspils policijas 
nodaļas un pašvaldības 

policijas materiāliem 
sagatavojusi Inga ŠPAKA 

un Astra NAGLE

21.-22. augustā 
aicinām apmeklēt 

Palangu-Klaipēdu-Kuršu 
kāpu-Nidu!

Cena pieaugušajiem Ls 22, 
bērniem - Ls 19. 

Pieteikties pie Mārītes pa 
tālr. 46564, līdz 22:00.

Sertifikātu B ruģa iek lā šan a .
pirkšana un pārdošanu. Ir  m a teriā ls . 

Cena s ā k o t  no
Adrese: Skolas ielā 11 12 L s /m 2

(pie Latvijas Krājbankas). Mob. tālr. 9416096.

Salaspils pilsētas PU BO A uto -S

- autoceltņa
h id rau lisk ā  p acēlāja (Žirafe)
- buldozera DT 75 

ekskavatoru E 394 (Draglainis)un E 3322
- kravas automašīn u  pašizgāzēja un uz Z IL

b ā z e s
 m ik roautobusa (11 sēdvietas) pakalpojumus 

automašīnu remontus
 automašīnas uzkares ģeometrijai pārbaudi 

un regulēšanu (savērsums, sagāzums)
- automašīnu sagatavošanu tehniskajai a

pskatei 
jūsu vietā veiksim tehnisko apskati.

virpotāja pakalpojumus.
T ā l r .  4 9 9 3 1

P Ā R D O D

MAINA
Ī R Ē

IZĪRĒ 
MEKLĒ 
DARBU 

tPIEDĀVĀ 
DARBU 

IEPAZĪŠANĀS 
D AŽĀDI

S L U D I N Ā J U M I
Privatizētu apbūves gabalu

Salaspilī, Sila ielā (1086 m2, no- 
drenēts, ievesta grants, blakus 
kom unikācijas, skaista, ērta 
vieta). Tālr. 7602238, mob. tālr.
9462147, Uldis.______________

Zemi 7 ha, ieraksts zemesgrā
matā, šosejas malā - Saulkalne- 
Baltezers. Cena pēc vienošanās.
Tālr. 50-44190, Ogrē.
>3-istabu dzīvokli (4/5, labā stā
voklī, liela lodžija, ūdensskaitī- 
tājs, siltā ūdens boilers) vai MAI
NA pret 2-istabu dzīvokli. Tālr. 
51-21227, mob. tālr. 9115522.
>  Virtuves iekārtu (liela, lietota, 
ar nerūsošā tērauda izlietni un krā
nu), stūra dīvānu, izvelkamo tah-
tu. Tālr. 41345.
>Steidzami! 3-istabu dzīvokli 
Silavā, cena 12 000 USD. Tālr.
9255161.___________________
>Pusi mājas Rīgā, Lubānas ielā. 
Tālr. 7395046, darba dienās 10-
17, mob. tālr. 9512154.

Privatizētu 4-istabu dzīvokli 
(83,4 m2, 2/5, 2 ieejas, 2 sanitārie 
mezgli, lodžija, tālrunis), bijušās 
agrofirm as teritorijā. Tālr.
9221369.___________________
>2-istabu dzīvokli Enerģētiķu 
ielā 6 (5/9, 30/54 m2, tālrunis, ze
mesgrāmatā) un 2-istabu dzīvok
li Skolas ielā 7/3 (2. stāvs, 28/44 
m2, balkons). Tālr. 44736. 
>Zemi Budeskalnu ielā, 0,5 ha 
un 1100 m2 Ķīmiķu ielā, zemes
grāmatā. Tālr. 44736. 

Ledusskapi Minsk-Atlant ar 2 
kamerām 161x60x60 cm, iepako
jumā, cena - Ls 165 un gāzes plīti 
Gefest ar četriem riņķiem, iepako
jumā. Tālr. 49949, 16-18. 
>Dažādas mēbeles jūsu dzīvok
lim. Tālr. 44547, mob. tālr.
9588211.____________________

Lietotus televizorus no Zvied
rijas un Dānijas ar garantiju. Tālr. 
44547, mob. tālr. 9588211. 

Motobloka MTZ-05 piekabi 
PH-0,5 un m otobloka MB-1 
arklu P C - 1-18. Tālr. 49085.

īrē
>2-istabu dzīvokli ar ērtībām 
par saprātīgu cenu uz ilgu laiku.
Tālr. 48233, no 21.___________
>Dzīvokli, var būt ar daļējām 
ērtībām, izskatīšu visus piedāvā
jumus. Tālr. 41628, vakaros, mob.
tālr. 9225650.________________
>l-istabas dzīvokli ar ērtībām 
par saprātīgu cenu, uz ilgāku laiku 
Silavā vai ZA ciem atā. Tālr. 
49921.
>2-istabu dzīvokli. 2 kārtīgi 
cilvēki, var veikt priekšapmaksu. 
Tālr. 7286549.

piedāvā darbu
>A icina darbā darbu vadītāju 
sagādnieku ar savu transportu. 
P ieteikum us sūtīt pa faksu 
7312455, tālr. 7313687, mob. tālr.
9450575.___________________
>Strādniekiem celtniecības un 
remonta darbos. SIA Rubus Ābeļu 
ielā 4, tālr. 43426, mob. tālr. 
9431724.

>1-2 -istabu dzīvokli Salaspilī, 
Ikšķilē, Ogrē. Tālr.: 7552474,
9427480.
>Māju vai mājas daļu Salaspilī, 
Ikšķilē, Ogrē, Ķegumā. Tālr.:
7552494, 9427480.___________
>2-istabu dzīvokli ar ērtībām. 
Tālr. 7622689, mob. tālr.
9597759, Iveta.______________
>3-4-istabu dzīvokli agrofirmas 
rajonā vai Silavā vai MAINA pret 
mazāku 3-istabu dzīvokli. Tālr. 
41891, vakaros, mob. tālr.
9439519.___________________
>Māju Ikšķilē, Ogrē, Salaspilī. 
Tālr. 7622689, mob. tālr. 
9597759, Iveta.
>Vai aizņemas betona maisītā
ju. Tālr. 45000.

maina 
>3-istabu dzīvokli (119. sērija) 
Celtnieku ielā 6 pret 1- un 2- 
istabu dzīvokļiem vai 1- un 1,5- 
istabu dzīvokļiem, vēlams HES 
rajonā. Tālr. 46123.

pateicība
Sakām lielu paldies Salaspils 1. 

vidusskolas vadībai, skolas saim
niecēm un dežurantiem par iejū
tību, gādību un laipnību, uzņemot 
š. g. 1. augustā Salaspils 1. vidus
skolā svētceļnieku grupas Saki 
''jā” dzīvībai Rīga-Aglona un 
Tukums-Aglona.

Pateicamies par atsaucību un 
atbalstu svētceļnieku uzņemšanā 
arī a/s Roga-Agro un presonīgi di
rektoram V. Circenim, Rubus 
un personīgi R. Kalvānam, SIA 
Līvzeme lielveikalam Daugava un 
personīgi I. Gekai, kā arī SIA 
Guntiņas un personīgi Z. Zviedrei 
un E. Rimšei.

Lai Dievs jūs svētī un palīdz! 
Svētceļnieki un Salaspils 

katoļu draudze 
>Sirsnīgu paldies sakām Salas
pils katoļu draudzes prāvesta 
saimniecei Malvīnei Ozoliņai par 
atsaucību un gādību uzņemšanas 
laikā š. g. 31. jūlijā.
Lai Dievs Jūs svētī par labo sirdi! 

Grupa Saki “jā ” dzīvībai 
R īga - Aglona

14.08 kafejnīcā Riekstiņš 
no plkst. 20:00 - ballīte. 

Spēlē grupa RUSS. 
LAIPNI LŪGTI!

Katru ceturtdienu  
p lkst. 21:00 

RĀDA SALASPILS 
TV!!!

19. augusta 
raidījumā:

- gadu tūkstoša pēdējais 
saules aptumsums Salaspilī 

un Ungārijā,
- šīsvasaras Salaspils 

strītbola turnīrā noskaidroti
uzvarētāji,

- Rīgas Komercbanka 
gatavojas sākt darbību arī

Salaspils filiālē.

dažādi
>Firma Sater labo ledusskap
jūs jūsu mājās. Lēti, ar garantiju. 
Tālr. 2-277275, no plkst. 9 līdz 21. 
Brīvdienu nav. Mob. tālr.
9299768.
>Piedāvāju ārstniecisko un pro
filaktisko masāžu. Skolas ielā 7- 
105, pirmajā stāvā, darbdienās 
12-15; 18-21. Pensionāriem un in- 
valīdiem  atlaides. Derīga A/s 
“BTA” veselības apdrošināšanas 
polise. Tālr.: 9490038; 44176. 
>Pasniedzu privātstundas an- 
gļu un/vai latviešu valodā. Tālr.
40944, Elīna.________________
Š ujmašīnu tehniskā apkope 
un remonts. Tālr.: 7312634 - dar-
ba laikā, 44025 - vakaros._____
> R eisi uz Vilnas tirgu pirm
dienās, piektdienās. Tālr.: 42245, 
46554, mob. tālr. 9293578.
>  Autoceltņa Ivanovec pakalpo
jumi, mazgabarīta kravu pārvadā
šana līdz 1,5 t. Tālr.: 41348, 1-9-
354739.____________________
>  Veicam piektdienas braucie
nus uz Vilnas tirgu ar komfor
tablu autobusu, cena - Ls 5 un 5 
USD. Izbraukšana no Salaspils 
universālveikal plkst. 21:30. Tālr.: 
1-2-430829, 1-2437081, 9-
571028.____________________
>Remontē televizorus. Tālr.
41104.______________________

Lūdzu pieteikties braucienam 
uz lauksmainiecības izstādi Vec- 
auce - 99 21. augustā. Vietu skaits 
ierobežots! Mob. tālr. 9456689, 
z e m nieku konsultante. 

Nacionālais Botāniskais dārzs 
no pīkst. 8:30 - 16:00 aicina ie
dzīvotājus lasīt smiltsērkšķu ogas, 
cena - 0.30 Ls/kg.

izīrē
>2-istabu dzīvokli ar visām ēr
tībām un mēbelēm Salaspilī, Sko
las ielā, 3. stāvā. Tālr. 7395046, 
darba dienās 10-17, mob. tālr.
9512154.___________________
> 1  istabu 2-istabu dzīvoklī ar vi
sām ērtībām Salaspilī, Sķolas ielā, 
3. stāvs. Tālr. 7395046, darba die- 
nās 10-17, mob. tālr. 9512154. 
> 1 istabu 2-istabu dzīvoklī, is
tabas izolētas. Tālr. 49739, Silavā. 
>Garāžu uz ilgu laiku koopera
tīvā Atoms. Tālr. 44904.

Esam tikuši pie jaunām 
telpām! Turpmāk 

gaidīsim jūs Skolas ielā 
11, salonā Adelina. 
Iepriekš atradāmies 

Skolas ielā 7. 
Zobārste Antra Kite ar 
kolēģiem. Tālr. 40599.

Autoskola 
Štāls un Skuja 

komplektē Jaunu mācību 
grupu Salaspils 

1. vidusskolā 
Lauku ielā I.

Tālr. uzziņām 2Z6692, 
mob. tālr. 9208716.

©  "Salaspils Vēstis"
Izdevējs - Salaspils pilsētas 
ar lauku teritoriju dome. 
Reģistrācijas apliecība nr. 1922.

Redakcijas adrese: Līvzemes iela 
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Iznāk kopš 1996. gada 17. maija. 
Datorsalikums. Ofsetiespiedums. 
Iespiests Salaspilī,
SIA "Kreilis un Ko" tipogrāfijā. 
Iznāk piektdienās.

Metieni;
latviešu izdevumam -1100 eks., 
krievu izdevumam - 650 eks. 
Pārpublicēšanas un citēšanas 
gadījumā atsauce uz "Salaspils 
Vēstīm" obligāta.

Sludinājumus un reklāmu pieņem 
redakcijā - Līvzemes ielā 8 
(Salaspils domes ēkā).

Par faktiem un uzvārdiem rakstos 
atbild to autori, sludinājumos - to 
iesniedzēji.
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